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باطن بایدن ، ظاهر ترامپ بود
روزنامه صبح  نو در گزارشی نوشته است: نوع کنش 
دولت بایدن، تفاوت چندانی با دولت ترامپ نکرده 
اس��ت. این را می ش��ود از تحریم   های اخیر اعمالی 
توسط دموکرات  ها علیه ایران متوجه شد. تحریم   های جدید اعمالی توسط 
دولت بایدن در شرایطی است که دموکرات های تازه راه یافته به کاخ سفید 
پیشتر، سیاست فش��ار حداکثری دولت ترامپ را شکس��ت خورده اعلام 
کرده بودند و مدام از آغاز دوران دیپلماسی و چندجانبه گرایی و بازگشت به 
برجام سخن می گویند. اعمال تحریم   های جدید علیه ایران توسط دولت 
دموکرات امریکا، رضایت خاطر محافل صهیونیستی را به دنبال آورد. سران 
51 سازمان یهودی-امریکایی در کنفرانسی که روز چهار شنبه سپری شده 
)یک روز پس از اعمال تحریم   های جدید( برگزار ش��د، با صدور بیانیه ای 
مدعی شدند: ما اقدام دولت بایدن را در اتخاذ تصمیم درست مبنی بر اعمال 
تحری��م علیه دو مق��ام ادعایی س��پاه را تحس��ین می کنیم. ج��و بایدن، 
رئیس جمهور جدید امریکا مدت هاست از بازش��دن درهای دیپلماسی و 
مذاکره با ایران برای حفظ برجام و بازگشت به این توافق سخن می گوید اما 
تحریم   های جدید علیه ایران نشان می دهد که مسیر ترامپ، در دولت جدید 
امریکا نیز با قوت و قدرت زیادی ادامه دارد. پیش از اعمال تحریم جدید علیه 
ایران، دولت بایدن در نامه ای به رؤسای مجلس نمایندگان و مجلس سنای 
امریکا وضعیت اضطرار ملی در قبال ایران را تمدید کرده بود. از سوی دیگر 
باوجود اینکه بایدن بار ها در ایام تبلیغات انتخابات با انتقاد از سیاست   های 
ترامپ در قبال ایران، این سیاست  ها را شکست خورده و موجب انزوای امریکا 
و افزایش تنش در منطق��ه توصیف کرده بود، ح��الا »کیلی مک اینانی«، 
سخنگوی کاخ سفید در نشست خبری اخیر خود)سه شنبه، 19 اسفند( 
مدعی شد فشار حداکثری علیه ایران مؤثر بوده است. مک اینانی مدعی شد 
هنگام به قدرت رس��یدن ترامپ، منطقه غرب آس��یا دچار آشوب بوده و 
»نیروهای نیابتی ایران « اقدام به اقدامات خرابکارانه در منطقه می کرده اند. 
رئیس جمهور ترامپ از زمان در دس��ت  گرفتن ق��درت تلاش کرده میان 
شرکای منطقه ای اعتماد ایجاد کند و منافع مشترک آنها را شناسایی کند. 
برخلاف دولت قبل که در اختیار ایران، پول نقد و توافقی با بندهای زوال پذیر 
قرار داد، این رئیس جمهور ایران را منزوی کرده و این کار را از طریق چهار 

توافق صلح انجام داده است. 
........................................................................................................................

ابتذال فرهنگی به مثابه کنش سیاسی!
روزنامه ش��رق در یادداشتی آورده است: 
آهنگ جدیدی را که یکی  از خوانندگان 
لس آنجلسی منتش��ر کرده ، می توان یک 
نمونه از وضعی��ت اجتماعی ای��ران معاصر دانس��ت، زی��را او در این 
ویدئوکلیپ از سه الگو استفاده کرده که هر کدام به نوعی دغدغه یا سلیقه 
فکری بخشی از ایرانیان هستند. این کلیپ برای موفقیت از سه عنصر 
اصلی بهره می گیرد. آهنگی ریتمیک و شاد، نمای بصری فیلم »ابد و 
یک روز « و تصویر یکی از مشهور ترین پورن استارهای دنیا! عناصری که 
به ترتیب برای »نوجوان��ان و جوانان«، »علاقه من��دان پیام فیلم های 
اجتماعی« و »مبلغان آزادی روابط جنس��ی و امور شخصی« جذابیت 
دارند. دولت در پدید آمدن و انتشار گسترده این کلیپ چه نقشی دارد؟ 
بدیهی اس��ت که دولت از محدود س��ازی تهیه کننده تا مسدود کردن 
راه های انتشار آن چیزی کم نگذاشته است. با این حال باز  هم نمی تواند 
خود را هدف انگش��ت اتهام معترضان نبیند. در چهار دهه گذشته در 
آموزش و پرورش و صداوس��یما و نش��ریات و حوزه های علمیه و بقیه 
سازمان  ها و برنامه های تبلیغی و ارشادی هزینه  هایی شده است تا سطح 
فرهنگی جامعه ارتقا یابد. اما در این کلیپ و در شمایل مخاطبان آن، 
همان انسان معمولی ایرانی به چشم می خورد که با وجود همه هزینه  ها 
کماکان معمولی و با خواس��ته  هایی معمولی باقی مانده و حتی شاید 
سطح خواسته  ها و س��لیقه اش از روزگار پیشین نیز نازل تر شده باشد! 
بی گمان این کلیپ اگر برای مخاطبانی در جامعه ای بهنجار ساخته و 
عرضه  می ش��د، به خاطر دکوپاژ ضعیف، ابت��ذال در کلام، بی مایگی 
موسیقایی و استفاده از عنصر پورن به مثابه یک پدیده بی ارزش تلقی 
شده و با تحقیر از پیشخوان صنعت فرهنگ و سرگرمی حذف  می شد. 
اما در ایران به دلیلی متفاوت و حتی متباین با ماهیت خودش، به یک 
موضوع تبدیل می ش��ود. کلیپ تلاش دارد برای خود کارکرد سیاسی 
ایجاد کند تا چه ب��ه لحاظ مغایرت جدی با قرائت رس��می و چه برای 
به رخ کش��یدن ناکارآمدی نظام فرهنگی کش��ور، از آن به��ره بگیرد. 
متأسفانه در چنین آثاری، مفهوم سنتی »فساد « که دربردارنده معنای 
تباهی ارزش هاست، نشان دهنده استقلال فرد در برابر سیستم محسوب 
ش��ده و اس��تفاده از عنصر هنر در تولید آن، »وجاه��ت« را جایگزین 
»وقاحت« کند تا شاید از این طریق بتواند بخشی از نداشته های خود را 
جبران کند. مسیر درست در این حوزه، اجازه به بروز اندیشه و احساس 
هنرمندان و اندیشمندان ایرانی و برداشتن موانع غیر ضرور بروز هر نوع 

تخیل یا ابتکار اجتماعی سازنده است. 
........................................................................................................................

مسئله فعالان اقتصادی FATF نیست
احسان خاندوزی، نایب رئیس کمیسیون 
اقتصادی ضمن یادداشتی در روزنامه 
جام جم نوش��ت: این روز ها مسائلی با 
این عنوان مطرح می ش��ود ک��ه تصویب FATF می تواند مش��کلات 
اقتصادی کش��ور را حل کند و همچنین پذیرش الحاق یا عدم پذیرش 
الحاق، تأثیری مثبت و منفی بر جیب مردم و معیشت آنها دارد. واقعیت 
این است اساساً مس��ئله FATF و پیوستن یا نپیوس��تن به آن، جزو 
مباحث با اهمیت و ضروری در کش��ور ما محس��وب نمی شود. در حال 
حاضر کشور درگیر مسائل و مشکلاتی در حوزه های اقتصادی، معیشتی 
نوسانات بازار ارز، گرانی، بیکاری، وضعیت نابسامانی برخی شرکت های 
تولیدی است و پرداختن به موضوعاتی مثل FATF اساساً از اهمیت 
چندانی برخوردار نیست؛ بنابراین نباید حل این مسائل و مشکلات را به 
موضوع الحاق به این کنوانسیون گره زد. من به عنوان رئیس  فراکسیون 
محیط تولید وکسب وکار و همچنین نایب رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس جلسات متعددی را با تولیدکنندگان، صادرکنندگان، اعضای 
اتاق بازرگانی و کنفدراس��یون صادرکنندگان کش��ور داشتم. در این 
جلسات یکی از کمترین مواردی که مورد اش��اره قرار گرفت به عنوان 
تنگناهای تجارت و انتقال ارز مسئله FATF بوده است. هیچ کدام از این 
فعالان اقتصادی درباره FATF در این زمینه بحثی نداشتند و اشاره ای 
به این موضوع نکردند و از اهمیت آن س��خن نگفتند. آنان در خصوص 
مباحث اقتصادی، مسائل دیگری را چالش امروز اقتصاد می دانند. فعالان 
اقتصادی اساساً بر این باور نیس��تند که مباحث اقتصادی و مشکلات 
معیشتی با FATF درگیر است. ما بار ها در کمیسیون اقتصادی با این 
کارشناسان جلسه داشتیم و بحث FATF اصلًا در رده مباحث مهم و 
حتی دسته چندم این جلسات نبود. FATF، نه برای صادرکنندگان و 

نه برای واردکنندگان جزو اولویت  ها نیست. 
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مجل�س یازده�م در اولین س�ال فعالیت خود 
اقدامات مختلفی را در دستور كار خود قرار داد. 
از جمله این اقدامات اصلاح بودجه سال آینده، 
تصوی�ب قانون راهب�ردی مقابله ب�ا تحریم ها 
و همچنی�ن ط�رح كمك به معیش�ت اقش�ار 
مس�تضعف بود. نگاه�ی به این طرح ها نش�ان 
می دهد كه ب�ه رغم برخی مش�كلات و نواقص 
حركت كل�ی مجلس یازدهم رو ب�ه جلو بوده و 
توانس�ته برخی از مهم  ترین مش�كلات كشور 
را حل كند و حداقل در مسیر بهبود قرار دهد. 
سال به آخرین روزهای خود رسیده و تقریباً فضای 
سیاسی کشور خود را برای مهم  ترین رخداد سال 
آینده ک��ه هم��ان انتخابات ریاس��ت جمهوری و 
شوراهای اسلامی شهر و روستاست، آماده می کند. 
در این میان شاید مجلس شورای اسلامی به عنوان 
نهادی که کمتر از یک سال از تشکیل آن می گذرد، 

با شرایط متفاوتی روبه رو بود. 
بعد از مجلس دهم و انتقادات گسترده ای که درباره 
بی تفاوتی نسبت به عملکرد دولت از سوی مجلس 
مطرح ش��د، مجلس یازدهم به دنبال این بود تا با 
معکوس کردن این جریان بتواند نمایندگی واقعی 

جامعه درباره مطالبه از دولت را بر عهده بگیرد. 
مروری بر عملکرد 9 ماهه مجلس شورای اسلامی 
نشان می دهد که  این نهاد به رغم تمام انتقاداتی که 
به آن وارد می شود توانسته در زمینه های مختلفی 
گام های جدی درب��اره بازگرداندن ق��درت نظام 
قانونگذاری به قوه مقننه ب��ردارد؛ اگرچه بعضی از 
این قدم ها هنوز به نقطه نهایی خود نرس��یده اند 
و با فضای مطلوب فاصله فراوان��ی دارند. اهمیت 
این ماجرا زمانی بیش��تر می شود که بدانیم بخش 
مهمی از افکار عمومی جامعه بر اس��اس عملکرد 
همین مجلس در خصوص جبهه انقلابی قضاوت 

خواهد کرد. 
  مجلس كمر به همت اصلاح بودجه بست

ش��اید یکی از جدی  ترین امتحان ه��ای مجلس 
یازدهم در خصوص بحث بودجه و درگیری های آن 
با دولت بود.به خصوص زمانی که مجلس شورای 
اس��لامی بخش مهمی از بودجه س��ال 1400 را 
مطابق با سیاست های اقتصاد مقاومتی ندانست و 

آن را در مجلس رد کرد. 

بحث هایی همانند حدف ارز 4200 تومانی، عادلانه 
کردن افزای��ش حقوق ها و افزای��ش انضباط مالی 
دولت جزو محور های��ی بود که مجلس ش��ورای 
اس��لامی مصرانه به دنبال آن ب��ود. در نهایت نیز 
دولت مجبور شد تن به برخی اصلاحات در بودجه 
بدهد. البته در این میان شورای نگهبان هم ایراداتی 
نسبت به برخی تغییرات قانونی در بودجه داشت که 
آخرین هفته مجلس نیز صرف اصلاح آن می شود. 

  ابلاغ بودجه قبل از پایان سال
محمدحسین فرهنگی، سخنگوی هیئت رئیسه 
مجلس روز گذش��ته در نشس��ت خب��ری خود با 
اش��اره به بحث بودجه گفت: مهم  ترین رخدادی 
که هفته جاری در مجلس خواهیم داشت مربوط 
به رفع ایرادات ش��ورای محترم نگهبان نسبت به 
لایحه بودجه سال 1400 اس��ت که بر این اساس 
کمیسیون تلفیق در ادامه رسیدگی  ها گزارش خود 
را آماده می کند و در سامانه ای که در معرض دید 
نمایندگان محترم است قرار می دهد و پس از آن در 
اولین فرصت در صحن علنی مجلس مورد بررسی 

قرار می گیرد. 
وی ادامه داد: با توجه به آیین نامه داخلی مجلس 
ابتدا گزارش کمیس��یون تلفیق به رأی گذاش��ته 
می ش��ود و در ادامه رسیدگی  ها با س��رعت قابل 
قبولی نهایی و به شورای نگهبان ارسال خواهد شد 
همچنین امیدواریم با اظهارنظر سریع شورا در پایان 

سال بودجه مصوب برای سال آینده ابلاغ شود. 
  هزینه معیشتی و آنچه به غلط تبلیغ شد

یکی دیگر از نکاتی که امس��ال مجلس ش��ورای 
اس��لامی به ش��دت پیگیر آن بود. بحث وضعیت 
اقتصاد جاری و معیش��ت مردم بود. اساس��اً یکی 
از مهم  ترین اهداف مجلس ش��ورای اس��لامی در 
مبارزات انتخاباتی نیز بهبود معیش��ت مردم بود. 
مهم  ترین قدم مجلس شورای اسلامی در این زمینه 
تصویب طرحی برای ارائه یک هزینه معیشتی به 
محروم  ترین اقشار جامعه بود. این طرح در ابتدا با 
اعتراض گسترده دولت به عنوان یک هزینه اضافه بر 
بودجه سال 99 مطرح ش��د اما در نهایت مجلس 
شورای اسلامی توانس��ت با اصلاح برخی مواد آن 
یه یک توازن مالی در آن دست پیدا کند. البته در 
نهایت نیز طرح مجلس با ط��رح دولت در این باره 

ادغام شد اما نقش تصویب آن یکی از مواردی بود 
که توانس��ت دولت به جنب و جوش برای تصویب 

طرحی برای کمک به مردم وادار کند. 
در این میان برخی رس��انه ها به دنبال این بودند تا 
مجلس را به عنوان مسبب افزایش گرانی ها مطرح 
کنند. به خصوص زمانی که مجلس شورای اسلامی 
بحث حذف ارز 4200 را مط��رح کرد یا زمانی که 
بحث افزایش تعرفه اینترنت برای کمک به تولید 
محتوا در فضای مجازی مطرح باش��د. با این حال 
به نظر می رسد اغلب این اتهامات از جنس همان 
اتهامات سیاسی باشد که در ماه های قبلی به مجلس 
وارد  می شد. به خصوص زمانی که دولت با کم کاری 
سبب شده تا بسیاری از نهادهای کشاورزی گران 
شود و امکان ارائه محصول آنها وجود نداشته باشد. 
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس نیز در مورد برخی 
اظهارنظر ها مبنی بر اینکه مصوبات مجلس سبب 
گرانی  ها در بازار شده اس��ت، گفت: چنین چیزی 
واقعیت ندارد. ما هیچ چیزی را تصویب نکرده ایم که 
اثر نگران کننده ای بر بازار گذاشته باشد. نمایندگان 
مجلس بودجه س��ال 1400 را تصویب کرده اند و 
اکنون در سال 1399 هس��تیم و قطعاً نباید هیچ 

اثری از بودجه 1400 در سال 99 گذاشته شود. 
وی تأکید کرد: از چند م��اه قبل از تصویب بودجه 
1400  ای��ن اتفاق��ات  پیش بینی می ش��د و ما به 
مسئولان ذیربط اعلام کرده بودیم که اگر از اکنون 
به فکر نهاده های کشاورزی و دامی نیفتند، شاهد 
چنین اتفاقاتی در بازار می��وه و پروتئین خواهیم 
بود، بنابراین تعلل زیادی صورت گرفت و وضعیت 
موجود نی��ز به دلیل تعل��ل زیاد در رس��یدگی به 

وضعیت نهاده های کشاورزی و دامی است. 
فرهنگی در م��ورد افزایش تعرفه ه��ای اینترنت 
تصریح کرد: صراحتاً در مصوبه مجلس آمده است 
که در س��ال 1400 نباید اینترنت گران شود، اما 
مطلع هس��تیم که وزارت ارتباط��ات از هم اکنون 
ای��ن افزای��ش را در تعرفه ه��ای اینترنتی صورت 
داده است که این مسئله به نظارت  ها و مدیریت های 

بخش های مختلف در دولت مربوط می شود. 
   اق�دام راهب�ردی مجل�س ب�رای رف�ع 

تحریم ها 
یکی از نقاط بسیار روشن مجلس شورای اسلامی در 

سال اخیر، تصویب قانونی برای افزایش ظرفیت های 
هسته ای کشور در مقابل اقدامات مخرب امریکا به 
خصوص افزایش تحریم ها بوده اس��ت. این لایحه 
زمانی به تصویب رس��ید که رئیس جمهور جدید 
امریکا جو بایدن توانسته بود رقیب جمهوریخواه 

خود ترامپ را شکست دهد. 
این طرح در چند بند به دنبال افزایش ظرفیت های 
هس��ته ای ایران برای مقابله با تحریم هایی بود که 
ترامپ برای خ��روج از برجام علی��ه ایران تحمیل 
کرده بود. برخ��ی از تدابیر ش��امل افزایش تعداد 
ماش��ین های غنی س��ازی ایران،  افزای��ش تولید 
غنی سازی 20 درصد و همچنین قطع بازرسی های 
آژانس بین المللی انرژی اتمی بود تا هرگونه نظارت 

فراپادمانی تا زمان لغو تحریم ها لغو شود. 
پس از طرح دوفوریتی مجلس شورای اسلامی که 
با هدف الزام طرف های برجام به اجرای تعهدات 
از طریق کاهش برخی تعهدات هس��ته ای ایران 
در برجام تصویب ش��د و به تأیید شورای نگهبان 
رس��ید، برخی جریان��ات سیاس��ی اصلاح طلب 
و نزدیک ب��ه دولت، ضم��ن هجمه گس��ترده به 
مجلس، خانه ملت را فاقد اهلی��ت برای ورود به 
این پرونده )برجام( دانس��تند و ادع��ا کردند که 
هر تصمیمی درباره برج��ام باید در بالا ترین نهاد 
امنیتی کش��ور، یعنی ش��ورای عالی امنیت ملی 
اتخاذ شود. به موازات این هجمه رسانه ای برخی 
دولتمردان نیز کوشیدند این شبهه را ایجاد کنند 
که اقدام مجلس به روابط دیپلماتیک ایران با دیگر 
کشور  ها آسیب می رساند و در آخرین موضع گیری 
رئیس جمهور نیز در اظهارنظ��ری کنایه آمیز به 
مجلس گفت: »هی��چ عجله نکنیم ب��رای اینکه 
می خواهیم مس��ئله ای را حل کنیم. هول نشویم 
اش��کال ندارد اگر دولت موفقیت به دس��ت آورد 
کاملًا این موفقیت را تقدیم ش��ما می کند. اصلًا 
غصه این را نخورید که این دولت مسائل را تمام و 

حل می کند، خیر، شما حل کنید.«
اما دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی در بیانیه ای 
به همه این ابهامات پایان داد و تأکید کرد که این 
مصوبه در تعامل مجلس، دبیرخانه ش��ورای عالی 

امنیت ملی و وزارت خارجه تدوین شده است. 
هم اکنون نیز تم��ام اقداماتی که ب��رای مقابله با 
تحریم های غرب انجام می شود، در چارچوب همین 

مصوبه انجام می شود. 
نکته دیگر در خصوص کارنامه مجلس یازدهم در 
طول یک سال اخیر، بحث سفرهای مجلس شورای 
اس��لامی به ش��هرهای مختلف بود. برخی معتقد 
بودند که این س��فر ها با هدف کاره��ای انتخاباتی 
انجام می شود و هیچ برونداد خاصی نیز ندارد. با این 
حال بعد ها نگاهی به کارنامه اقدامات صورت گرفته 
در این سفر ها نشان داد که اتفاقاً چنین اقداماتی نه 
تنها سبب نزدیک تر شدن مسئولان به مردم شده 
بلکه کلیات آن نیز م��ورد تأیید رأس رهبری نظام 

جمهوری اسلامی ایران قرار دارد. 
فرهنگی در نشس��ت خب��ری دی��روز مجلس در 
مورد سفرهای محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی به استان های مختلف کشور گفت: 
سفرهای آقای قالیباف به تقاضای مسئولان محلی و 
نمایندگان و استان  ها شکل می گیرد و رأساً از طرف 

مجلس آغاز نمی شود. 
وی با تأکید بر اینکه این س��فر ها در گذش��ته هم 
معم��ول بوده و بس��یار مفید اس��ت، گف��ت: این 
سفر ها باعث می ش��ود که افکار اداره کنندگان قوا 
با واقعیت های مناطق مختلف کشور بیشتر آشنا 
شود و بازخورد هایی هم داشته است که در لایحه 
بودجه 1400 نیز این اتفاق افتاد بنابراین این ایراد 

به سفرهای رؤسای قوا وارد نیست. 

چالش ها و توفیقات مجلس در سالی که گذشت
 اصلاح لایحه بودجه سال آینده، قانون راهبردی مقابله با تحریم ها، طرح كمك به معیشت مردم و نظارت های میدانی رئیس مجلس 

در سفر به شهرستان ها از جمله مهم ترین اقدامات مجلس یازدهم در 9ماهه اخیر بوده است

سخنگوی شورای نگهبان:

حضور افراد با سابقه نظامی در انتخابات منع قانونی ندارد
اگ�ر روی�ه ش�ورای نگهب�ان و قوانی�ن را 
بررس�ی كنیم می بینی�م منع قانون�ی برای 
حض�ور اف�رادی ك�ه س�ابقه نظام�ی دارند، 
وج�ود نداش�ته و در ادوار مختل�ف ه�م 
افرادی ك�ه نظام�ی بودند، حضور داش�تند. 
به گزارش مهر، عباسعلی کدخدایی سخنگوی 
شورای نگهبان صبح   ش��نبه در نشست خبری 
اظهار داش��ت: طرح اص��لاح قان��ون انتخابات 
ریاس��ت جمهوری در ش��ورای نگهبان بررسی 
شد و ایراداتی داشت که جهت اصلاح، به مجلس 
شورای اسلامی ارجاع ش��د. وی بیان کرد: هنوز 
پاسخ رسمی ش��ورای نگهبان درباره بودجه به 
مجلس اعلام نش��ده اس��ت و متأس��فانه برخی 
نمایندگان عجله و نظرات غیررس��می شورای 
نگهبان درب��اره بودجه را اطلاع رس��انی کردند. 
ایرادات بودجه هنوز به صورت رسمی به مجلس 
ارائه نشده است و کار بررسی بودجه در شورای 

نگهبان هنوز ادامه دارد. 
  ۳5۰۰ حك�م ب�رای اعض�ای هیئت های 

نظارت صادر شده است
کدخدایی در خصوص عملکرد شورای نگهبان 
برای نظارت ب��ر انتخابات ش��ورا ها و ریاس��ت 
جمهوری، تأکید کرد: هیئت های نظارت شورای 
نگهبان در همه استان ها، شهرستان ها و بخش ها 

تشکیل و 3500 حکم برای اعضای هیئت های 
نظارت صادر ش��ده اس��ت. وی ادامه داد: چاپ 
تعرفه های انتخابات انجام شده، شورای نگهبان بر 
چاپ تعرفه  ها نظارت داشته و این نظارت تا زمان 

توزیع تعرفه ها ادامه خواهد داشت. 
   ممنوعیت�ی در بررس�ی گزارش ه�ای 

مربوط به كاندیداهای انتخابات نداریم
سخنگوی شورای نگهبان در واکنش به سؤالی 
مبنی بر اینکه در روزهای منته��ی به انتخابات 
فعالیت کاندیداهای احتمالی در فضای مجازی 
پررنگ شده است و یکی از اخبار غیررسمی که 
این روز ها در فضای مجازی منتشر شده، گزارش 
یکی از کاندیداهای احتمالی نس��بت به فعالیت 
اقتصادی یکی دیگر از کاندیداهاست که در واقع 
عنوان شده به شورای نگهبان ارسال شده است. 
وی با بیان اینکه آیا شورای نگهبان با استناد به 
این گزارشات بررسی سوابق کاندیدا هایی را انجام 
می دهد یا به صورت مستقل وارد عمل می شود، 
اظهار داشت: شورای نگهبان هیچ محدودیتی در 
دریافت گزارش ندارد و این گزارش  ها قطعاً مورد 
بررس��ی دقیق قرار می گیرد و در هنگام بررسی 
صلاحیت افراد هم مدنظ��ر خواهد بود. بنابراین 
فرقی نمی کند که گزارش را چه کس��ی برای ما 
بفرس��تد. ما بس��یاری از گزارش  هایی که داریم 

گزارش های مردمی و گزارش از نهادهای مختلف 
و ذیربط است، بنابراین از این جهت ما ممنوعیتی 
نداریم و گزارش ها هم هرچه به دستمان برسد، 

قطعاً مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 
   حضور افراد با سابقه نظامی در انتخابات 

ممنوع نیست
کدخدایی در واکنش به س��ؤالی مبنی بر اینکه 
تعدادی از آقای��ان نظامی ب��رای کاندیداتوری 
در انتخابات به نوعی اع��لام آمادگی کردند و آیا 
نظامی ه��ا در تعریف رجال سیاس��ی و مذهبی 
می گنجند یا خیر و اگ��ر می گنجند کجای این 
تعریف هستند، اظهار داش��ت: اگر رویه شورای 
نگهبان و قوانین را بررسی بفرمایید، منع قانونی 
برای حضور افرادی که سابقه نظامی دارند، وجود 
نداشته و در ادوار مختلف هم افرادی که نظامی 
بودند، حضور داشتند. البته دخالت نظامیان به 
معنای سوگیری سیاس��ی در انتخابات ، خلاف 

سیاست های کلی انتخابات و ممنوع است. 
   نمی توانیم س�قفی برای اعداد نامزد ها 

در نظر بگیریم
کدخدای��ی درباره تعیین س��قف معی��ن برای 
نامزده��ا، گف��ت: ش��ورای نگهبان هی��چ وقت 
نمی تواند س��قفی برای اعداد نامزد ه��ا در نظر 

بگیرد و قانون برای ما ملاک است. 

   درباره تأیید یا رد صلاحیت احمدی نژاد
س��خنگوی ش��ورای نگهبان درباره نحوه بررسی 
صلاحیت احمدی نژاد و اینکه آیا کس��ی که دو بار 
تأیید صلاحیت ش��ده و یک بار رد صلاحیت شده 
است، ممکن است که دوباره تأیید صلاحیت شود، 
تصریح کرد: حتی بن��ده به عنوان عضو ش��ورای 
نگهبان نمی دانم نس��بت به افرادی ک��ه ثبت نام 
می کنند یا ثبت نام خواهند کرد، شورای نگهبان چه 
نظری خواهد داشت و باید منتظر بمانیم و ببینیم 
که ش��ورای نگهبان در زمان بررسی صلاحیت ها 
نظرش چه خواهد بود و نظر جمعی شورای نگهبان 
ملاک خواهد بود. وی ادامه داد: نسبت به افراد هم 
طبیعتاً قانون اینطور حکم کرده است که ما برای 
هر دو انتخابات، بررسی صلاحیت را جداگانه داشته 
باشیم. تا زمانی که کسی ثبت نام نکند، نمی توانیم 

اظهارنظر نسبت به آنها داشته باشیم. 
  صندوق های انتخابات ۱5 درصد افزایش 

خواهد داشت
وی درب��اره آخری��ن اقدام��ات ب��رای برگزاری 
انتخابات با ش��رایط کرونایی گف��ت: صندوق  ها 
قریب به 15 درصد افزایش خواهد داشت و آنچه 
تاکنون س��تاد مبارزه با کرونا اعلام کرده خطر 
شیوع ویروس بیشتر در تجمعات است، بنابراین 

ما در تجمعات محدودیت داریم.

   شورای نگهبان

مهدي پورصفا 
   گزارش یک

عضو هیئت رئیسه مجلس: 
 رئیس جمهور به دنبال دوقطبی سازی 

در جامعه است
رئیس جمهور با اظهاراتش از جمله برداشتن گام به گام تحریم  ها به 
دنبال دوقطبی سازی در جامعه است و می خواهد اینگونه القا كند 
كه عده ای طرف�دار مذاكره و عده ای به دنبال تحریم  ها هس�تند. 
حس��ینعلی حاجی دلیگان��ی، نماینده مردم شاهین ش��هر در مجلس 
ش��ورای اس��لامی، در گفت وگو با فارس با اش��اره به اظه��ارات اخیر 
رئیس جمهور درباره برداشته شدن گام به گام تحریم  ها توسط امریکا 
گفت:  رئیس جمهور با اینگونه اظهاراتش به دنبال دوقطبی س��ازی در 
جامعه است. رئیس جمهور سعی دارد با این اظهاراتش اینگونه القا کند 
که عده ای به دنبال مذاکره و برداشته شدن تحریم  ها هستند و عده ای 

هم مخالف این موضوع و خواستار ادامه تحریم  ها هستند. 
عضو هیئت رئیسه مجلس اظهار داشت: رئیس جمهور در اکثر اظهاراتش 
به دنبال سفسطه است و یک جمله درست را با یک جمله غلط ممزوج 
می کند و نتیجه گیری خود را از این کار دارد. برداش��ته ش��دن گام به 
گام تحریم  ها به هیچ وجه سیاست جمهوری اس��لامی ایران نیست و 
این موضوع در قانون مص��وب مجلس مبنی بر اق��دام راهبردی برای 
لغو تحریم  ها نیز تصریح ش��ده اس��ت. حاجی دلیگانی افزود: ما زمانی 
تعهداتمان در برجام را از س��ر خواهیم گرفت که ط��رف غربی کاملًا 
تحریم  ها را بردارد و م��ا این اقدام آنه��ا را راس��تی آزمایی کنیم و در 
این صورت اس��ت که ما تعهداتمان در برجام را از سر خواهیم گرفت. 
رئیس جمهور به دنبال آن است تا خود را حامی رفع تحریم  ها نشان دهد 
و مخالفان برداشته شدن گام به گام تحریم  ها حامی اصلی تحریم  ها و 

عامل اصلی مشکلات معیشتی مردم معرفی کند. 
........................................................................................................................

عضو مجلس خبرگان رهبری:
دولت به جنگ روانی دامن می زند

دول�ت در مقاطع�ی دوگانه  های�ی را ب�رای م�ردم ایج�اد 
می زن�د.  دام�ن  دش�من  روان�ی  جن�گ  ب�ه  و  می كن�د 
به گزارش مهر، حجت الاس��لام جواد مجتهدشبستری عضو مجلس 
خبرگان رهبری، با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در روز عید مبعث 
پیرامون »تواصی« اظهار داش��ت: خداوند در سوره مبارکه عصر همه 
انسان  ها را زیانکار می بیند غیر از کسانی که دارای ایمان، عمل صالح و 
تواصی به حق و صبر هستند. تواصی یعنی صرف اینکه انسان خودش، 
اهل و عیال و خانواده اش را در مسیر ایمان و عمل صالح قرار دهد کافی 
نیست، بلکه مسئله دعوت دیگران، توصیه و سفارش دیگران و امر به 
معروف و نهی از منکر و تواصی به حق و تواصی به صبر مطرح می شود. 
عضو مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: آنجایی که انسان می بیند 
احتمال لغزش و فتنه وجود دارد و احتمال دارد که مردم منحرف شوند و 
دشمن با یک حیله و نیرنگ وارد شود و بتواند مردم را فریب دهد، وظیفه 

اهل ایمان سنگین است و باید تواصی به حق و صبر داشته باشند. 
عضو مجلس خبرگان رهبری در رابطه با کمک دولت به ملت و افسران 
جنگ نرم برای پیش��برد تواصی بیان کرد: دولت و مس��ئولان اعم از 
مسئولان اجرایی، قوه مقننه و قضایی به خصوص دولت با دامن نزدن 
به جنگ روانی که دش��منان ایجاد می کند، می توان��د به این موضوع 
کمک کنند. مجتهدشبستری با اشاره به اینکه دولت در مقاطع مختلف 
دوگانه  هایی را برای مردم ایجاد می کند و به جنگ روانی دشمن دامن 
می زنند، بیانگر آن است که اینها در تور دشمن افتادند و آب به آسیاب 
دشمن می ریزند، گفت: باید در مسیر و راهی که به نظر صحیح می آید، 
حرکت کرد. وی ادامه داد: لازم اس��ت مسئولان به فکر رفع مشکلات 
اقتصادی مردم باشند، هماهنگ و همصدا بودن مسئولان مختلف در 
دولت، مجلس و قوه قضائیه باعث می شود مردم متوجه شوند که آنها 
به رغم اختلاف سلیقه  هایی که وجود دارد در مقابله با دشمنان وحدت 
رویه دارند و هر ک��دام برای خود یک مس��یر جداگان��ه ای را انتخاب 
نمی کنند و هماهنگ با هم حرکت می کنن��د. عضو مجلس خبرگان 
رهبری در پایان افزود: ارگان هایی که در اختیار دولت است مانند وزارت 
ارشاد، مطبوعات، رسانه  ها و سایت های خبری هم وظیفه سنگینی در 
راستای تواصی به حق و صبر دارند و نباید در مسیر حرکت دشمن قرار 
گیرند و به ارگان هایی تبدیل شوند که به دشمن کمک می کند. اینها 
نباید منفعل باشند و باید بتوانند در مقابل دشمن جبهه گیری کنند و 

ضرباتی را بر جبهه فکری دشمن وارد کنند. 
........................................................................................................................

سردار مطهری:
 هزینه راهیان نور 

صرف بازسازی سی سخت می شود
تمامی هزینه اعزام و اسكان راهیان نور كشور كه با مشاركت های 
جه�ادی تأمی�ن می ش�ود ب�رای دو بخ�ش بازس�ازی ش�هر 
سی س�خت و ارتقای س�لامت در خوزس�تان اختصاص می یابد. 
سردار عباس مطهری، مسئول سازمان بسیج فرهنگیان کشور و فرمانده 
قرارگاه راهیان نور سپاه در حاشیه بازدید از مناطق زلزله زده سی سخت 
در کهگیلویه و بویراحمد گفت : تمامی هزینه اعزام و اسکان راهیان نور 
کشور که با مشارکت های جهادی تأمین می شود برای دو بخش بازسازی 
شهر سی س��خت و ارتقای س��لامت در خوزس��تان اختصاص می یابد. 
این ظرفیت با س��اماندهی گروه های جهادی س��پاه پاسداران در شهر 
سی سخت و با مشارکت دیگر ادارات، نهاد ها و دستگاه های اجرایی برای 
بازسازی عملی می شود. مطهری در بازدید از منازل برخی فرهنگیان 
در سی س��خت نیز گفت :۸00 گروه جهادی فرهنگیان در کشور فعال 
هس��تند که فعالیت آنه��ا در قالب بازس��ازی » هر گ��روه جهادی یک 
ساختمان مسکونی مربوط به فرهنگیان« ساماندهی می شود. فعالیت 
گروه های جهادی از 2۷ اسفند برای مش��ارکت در ساخت منازل آغاز 
می شود . وی در این بازدید با تعدادی از گروه های مختلف مردم دیدار و 

در ادامه از منازل برخی فرهنگیان دیدن و با آنها گفت وگو کرد. 
........................................................................................................................
تهدید نامزدهای اصلاح طلب خارج از نهاد 

اجماع ساز!
هر اصلاح طلبی جدا از نهاد اجماع س�از وارد انتخابات ش�ود و به 
صورت جداگانه خود را كاندیدا كند، به نوعی هنجارشكنی كرده 
اس�ت و با اس�تقبال گروه های اصلاح طلب روبه رو نخواهد ش�د. 
جلال جلالی زاده، فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با آنا در رابطه 
با اینکه تعدد کاندیدا در جریان اصلاح طلب تا چ��ه اندازه به ضرر این 
جریان برای ش��رکت در انتخابات اس��ت؟ گفت: از دو جهت می توان 
تعدد کاندیدا در جریان اصلاح طلب را مورد بررسی قرار داد. اول اینکه 
اصلاح طلبان دارای نیرو ها و اش��خاص متعدد هس��تند ک��ه هر کدام 
پتانسیل ریاست جمهوری را دارند. از طرف دیگر تعدد کاندیدا می تواند 
برای اصلاح طلبان مضر و مشکل ساز باشد. این فعال سیاسی اصلاح طلب 
در توضیح آسیب جریان اصلاح طلب از بابت معرفی کاندیداهای متعدد 
افزود: اصلاح طلبان با وارد کردن کاندیداهای متعدد در صحنه انتخابات 
ضرر می کنند و نباید خطا ها را مجدداً تکرار کنند. در حقیقت بهتر است 
زمانی که اصلاح طلبان در قالب جبهه وارد انتخابات می شوند از روز اول 

روی یک شخص اجماع کنند. 
جلالی زاده با تأکید بر اینکه اصلاح طلبان باید در قالب نهاد اجماع ساز 
کاندیدا معرفی کنند، یادآور شد: واقعیت این است که هر کسی جدا از 
نهاد اجماع ساز وارد انتخابات شود و به صورت جداگانه خود را کاندیدا 
کند، به نوعی هنجارش��کنی کرده و با استقبال گروه های اصلاح طلب 

روبه رو نخواهد شد. 
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